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Adjektiva III. deklinaceAdjektiva III. deklinace



Adjektiva dvojvýchodná a jednovýchodnáAdjektiva dvojvýchodná a jednovýchodná

dvojvýchodná

nom. sg. maskulin + feminin: -is

jednovýchodná

nom. sg. maskulin + feminin + nom. sg. maskulin + feminin: -is

nom. sg. neuter: -e

➔ příklad: nāsālis, e

nom. sg. maskulin + feminin + 

neuter: -ex, -ns, -s

➔ příklad: simplex
➔ příklad: nāsālis, e

◆ margō nāsālis

◆ crista nāsālis

◆ os nāsāle

➔ příklad: simplex
◆ lobulus simplex

◆ articulātiō simplex

◆ crūs simplex
◆ os nāsāle

POZOR: jednovýchodná adjektiva 
mají ve slovníčku 2 tvary – nom. 
sg. a gen. sg. (simplex, icis).sg. a gen. sg. (simplex, icis).



Skloňování adjektiv III. deklinaceSkloňování adjektiv III. deklinace

Adjektiva III. deklinace jsou i-kmenová (tedy vzor auris/rēte).

dvojvýchodná jednovýchodná

nom. sg. nāsāl-is nāsāl-e nom. sg. simpl-ex

gen. nāsāl-is gen. simplic-is

nom. pl.
nāsāl-ēs nāsāl-ia

nom. pl.
simplic-ēs simplic-ianāsāl-ēs nāsāl-ia simplic-ēs simplic-ia

gen. nāsāl-ium gen. simplic-ium



Odvozování adjektivOdvozování adjektiv



Odvozování adjektiv ze substantivOdvozování adjektiv ze substantiv

odvozovací přípony: 

-ālis, -āle / -āris, -āre (latinské)-ālis, -āle / -āris, -āre (latinské)

-icus, a, um / -eus, ea, eum (řecké)

přípony připojujeme ke kmeni:

artēria ⇢ artēriālis hepar, hepatis ⇢artēria ⇢ artēriālis hepar, hepatis ⇢

hepaticus

musculus ⇢musculāris larynx, laryngis ⇢ laryngeusmusculus ⇢musculāris larynx, laryngis ⇢ laryngeus


